

REFERAT AF INSTITUTFORUM 14. SEPTEMBER 2012

Følgende var fraværende med afbud:

Peter Kornerup, Kim Skak Larsen, Joan Boyar, Lene Monrad Favrhøldt, Thomas Rohde Albrechtsen, Magnus Gausdal Find, Kristian Debrabant, Abyayananda Maiti, Sushmita Gupta, Hans Christian Petersen, Qingsong Guo, Bjarne Toft og Bent Jørgensen.

Følgende var fraværende uden afbud:

Stephan Brandt, Kaiji Chen, Marie Christ, Tao Gu, Fenix Wenda Huang, Per Jannsen, Ning Jin, Matthias Kriesell, Ahmed Khan Leghari, Abdul Waheed Mahesar, Morten Rask Petersen, Birgitte Stougaard og Li Su.

Ad 1) Short messages by the head of department

1. Det havde tidligere været annonceret, at institutforum skulle have været efterfulgt af dekanens hjørne, hvilket ikke var muligt alligevel, da dekanen ikke kunne være til stede.
2. Jakob Lykke Andersen er påbegyndt sin ph.d. den 1. september. Jakob skal dels være her og dels på Universitetet i Leipzig. Jakobs vejleder er Daniel Merkle.
3. Linda Ahrenkiel er ny ph.d.-stipendiat med Claus Michelsen som vejleder fra den 15. september.
4. Mette Bjerg Mortensen er ny repræsentant ved institutforum for IMADAs Fagråd.
5. Undervisningen er startet temmelig kaotisk på grund af manglende undervisningslokaler. Der skulle gerne være lokaler til alle kurser nu, men hvis der opleves problemer kan Svend Kiilerich (SK) eller Lone Seidler Petterson (LSP) kontaktes. Det er i den sammenhæng også vigtigt, at lokaler, som man alligevel ikke bruger, afbestilles.
6. Marco Chiarandini (MC) og Per Jannsen (PJ) arbejder på at sættes posters fra NAT501 op i nye rammer rundt om på instituttet. Gamle rammer kan fås ved at henvende sig til PJ.
7. Der er utilfredshed med hvordan opgørelsen af undervisningsbelastningen bliver foretaget. Der har blandt institutlederne været talt om nye metoder til at gøre dette.
8. Der har været forvirring omkring hvorledes nogle valgfri kurser kører i efteråret, idet der udbydes kurser som individuelle studieaktiviteter.
9. Uddannelsesberetningen er et værktøj til at sikre, at undervisningen lever op til en vis standard. Alle uddannelser skal evalueres og institutlederen udpeger en tovholder for hver af disse. Der er deadline den 28. september.
10. Jessica Carter (JC) og Rolf Fagerberg (RF) er involveret i flere rekrutteringsprojekter. Det er vigtigt, at alle ansatte støtter op om initiativerne og hjælper JC og RF, når de har brug for det.
11. Institutlederen gav en kort orientering om valg til bl.a. institutråd og akademisk råd. Der henvises i øvrigt til vedtægten.
12. Der kommer en fælles Arbejdsmarkedsvurdering (APV) for hele universitet til efteråret. Den dækker både over en fysisk og psykisk APV.
13. Der er indkommet ansøgninger til det nye biodemografiske center. Hans Christian Petersen (HCP) er IMADAs repræsentant i bedømmelsesudvalget.

14. Årets julefest afholdes den 7. december. Philipp Peters (PP) er udnævnt som tovholder for IMADAs festudvalg. Fakultetet afholder som sædvanlig fest samme aften.
 15. Netværket blev ændret den foregående weekend. Der er stadig nogle mindre problemer, som IT-service er ved at rette op på. Institutlederen informerede om de forskellige klasser, som IT-service inddeler maskinerne på SDU i. Det drejer sig om, hvor megen kontrol brugeren selv ønsker/har brug for over sin maskine.
 16. Hvis man har brug for en ny maskine eller har en maskine stående, som man ikke længere bruger, skal man henvende sig til PJ.
- The Deans Corner has been called off.
 - Jakob Lykke Andersen new Ph.D. student from September 1st Supervisor is Daniel Merkle.
 - Linda Ahrenkiel new Ph.D. student from September 15th. Supervisor is Claus Michelsen.
 - Mette Bjerg Mortensen is participating in the departmental meeting on behalf of IMADAs Fagråd.
 - There have been problems with enough rooms for teaching. If you have problems contact SK or LSP.
 - Posters from NAT501 is placed on the walls of the department.
 - New methods for how to make up the teaching load.
 - Some courses this autumn are taught as individual study activities. This has caused some confusion among students.
 - Information about teaching report.
 - Help to JC and RF when they need it in connection to recruitment activities.
 - Brief information about departmental council.
 - Workplace assessment this autumn.
 - Applications for new demographic center. HCP part of committee.
 - Christmas Party December 7th.
 - New network. Still small problems, IT Service is working it out. Information about different groups of computers and how much control the user needs with his/her computer.
 - If you want a new computer or have one that you never use, you should talk to PJ about that.

Ad 2) Mutual information

Rojin gjorde opmærksom på Matalogi festen, som finder sted den 23. november.

- Matalogi party November 23rd.

Ad 3) Friday morning bread (Tove Gundersen)

Tove Gundersen (TG) ville høre, om brøddordningen skulle fortsætte på samme måde som hidtil. Det blev vedtaget.

- Friday morning bread as usually.

Ad 4) Any other business

Jørgen Bang-Jensen (JBJ) skal afholde en digital eksamen efter 1. kvartal og ønskede i den forbindelse en demonstration af den digitale pen. Peter Schneider-Kamp (PSK) ville gå videre med dette og se, om der kunne arrangeres noget.

- JBJ asked for a demonstration of the digital pen.

Ad 5) Science Corner

Christina Dahl fra Support Office, Science (SOS) fortalte om det nye tiltag, som SOS forsøger at iværksætte. Der vil fremover tit være repræsentanter fra SOS tilstede ved slutningen af institutforum for at besvare eventuelle spørgsmål fra forskerne. De vil ligeledes kort informere om deadlines for ansøgninger osv., hvis det er aktuelt.

- Christina Dahl from Support Office, Science introduced Science Corner. This will take place most months after the departmental meeting and everybody can contact the employees from SOS with their questions.

Mødet sluttede kl. 11.15

Martin Svensson, institutleder
Lone Seidler Petterson, institutsekretær